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SW-OR.0012.42.2024 

 

Protokół 

z posiedzenia Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w dniu 20 listopada 2024 r.  

 
 

PROPONOWANY PORZĄDEK POSIEDZENIA: 

 

1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 

2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 18 października 2024 r. 

3. Opiniowanie projektu uchwały Sejmiku Województwa Śląskiego w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2025–2035.  

4. Opiniowanie projektu uchwały Sejmiku Województwa Śląskiego w sprawie budżetu 

Województwa Śląskiego na 2025 rok. 

5. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad. 1. 

Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 

Przewodniczący Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pan Bronisław Karasek, 

otworzył posiedzenie Komisji, przywitał zebranych. Porządek obrad przyjęto jednogłośnie.  

 

Ad. 2. 

Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 18 października 2024 r. 

Przewodniczący Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pan Bronisław Karasek, 

wobec braku uwag poddał projekt protokołu pod głosowanie: 

(ZA – 5, PRZECIW – 0, WSTRZYMAŁ SIĘ – 0). 

 

Ad. 3. 

Opiniowanie projektu uchwały Sejmiku Województwa Śląskiego w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2025–2035. 

Skarbnik Województwa Śląskiego, pani Elżbieta Stolorz-Krzisz, krótko przybliżyła 

założenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2025-2035, 

która decyzją Zarządu nie została przedłużona o kolejny rok (dochody, wydatki bieżące 
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i majątkowe, wynik finansowy, przychody, rozchody; 226 przedsięwzięć wieloletnich 

finansowanych ze środków unijnych i z budżetu własnego, w tym przedsięwzięcia bieżące 

i majątkowe, przedsięwzięcia już rozpoczęte i przyszłe; objaśnienia, wskaźniki 

makroekonomiczne). Indywidualny wskaźnik zadłużenia dla województwa jest bardzo 

korzystny. Wieloletnia prognoza, tzn. ilość przedsięwzięć i podstawowe wielkości niezbędne 

do ustalenia możliwości spłaty długu i realizacji przedsięwzięć, jest pozytywna i sytuacja 

finansowa województwa na lata objęte prognozą jest bardzo dobra. 

Przewodniczący Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pan Bronisław Karasek,  

wobec braku pytań poddał projekt uchwały pod głosowanie: 

(ZA – 4, PRZECIW – 0, WSTRZYMAŁ SIĘ – 2). 

 

Ad. 4. 

Opiniowanie projektu uchwały Sejmiku Województwa Śląskiego w sprawie budżetu 

Województwa Śląskiego na 2025 rok. 

Skarbnik Województwa Śląskiego, pani Elżbieta Stolorz-Krzisz, omówiła projekt 

budżetu na 2025 rok, którego bazę stanowi pierwszy rok WPF (dochody ogółem – wzrastają 

o 18,5%, wydatki – wzrastają o 20%, wynik finansowy, przychody, rozchody; tabele 

i załączniki ujmujące wszystkie zadania, źródła finansowania, strukturę wydatków; 

uzasadnienie w części opisowej; materiał informacyjno-porównawczy do projektu budżetu; 

wykaz zadań, na realizację których brak środków). 

Dział 900 – gospodarka komunalna i ochrona środowiska – 81 milionów w 2025 roku. 

Departament nadzoruje ponadto ogrody botaniczne, zoologiczny i Zespół Parków 

Krajobrazowych – kwota na funkcjonowanie jest nieco niższa niż w 2024 roku. 

Ogólnie w strukturze wydatków „króluje” dział 600 – komunikacja i drogi, potem 

administracja. 59% stanowią wydatki bieżące, a 41% – wydatki  majątkowe. 

Kierownik Referatu ds. planu finansowego w Departamencie Ochrony Środowiska, 

Ekologii i Opłat Środowiskowych, pani Agnieszka Bogdańska, uzupełniła, że 

największym wydatkiem w Departamencie będzie usunięcie i zagospodarowanie odpadów 

niebezpiecznych w Katowicach-Szopienicach – staramy się o środki od wojewody, ponieważ 

jest to wykonanie zastępcze. Innym dużym wydatkiem będzie koszt programu SOZAT do 

ewidencji poboru opłat środowiskowych – staramy się o dofinansowanie z WFOŚiGW. 

Wszystkie województwa korzystają z tego samego programu. 



3 

 

Członek Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pani Beata Kocik, podziękowała 

pani Skarbnik; zapytała, czy jest szansa, aby dofinansować te gminy, które mają kłopoty 

z niebezpiecznymi odpadami? 

Kierownik Referatu ds. planu finansowego w Departamencie Ochrony Środowiska, 

Ekologii i Opłat Środowiskowych, pani Agnieszka Bogdańska, powiedziała, że do tej 

pory nie dofinansowywano takich działań w gminach. 

Przewodniczący Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pan Bronisław Karasek,  

podkreślił, że województwo nie ma możliwości dofinansowania. 

Skarbnik Województwa Śląskiego, pani Elżbieta Stolorz-Krzisz, wspomniała 

o Funduszach Europejskich dla Śląskiego, w ramach których są konkursy dla beneficjentów, 

również na szeroko rozumianą ochronę środowiska. 

Członek Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pani Beata Kocik, podkreśliła 

ważność kwestii likwidacji nielegalnych składowisk odpadów niebezpiecznych i rolę Komisji 

w tej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pan Bronisław Karasek,  

wobec braku dalszych pytań poddał projekt uchwały pod głosowanie: 

(ZA – 4, PRZECIW – 0, WSTRZYMAŁ SIĘ – 2). 

 

Ad. 5. 

Zamknięcie posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pan Bronisław Karasek, 

poinformował o kolejnym posiedzeniu Komisji przed sesją 16 grudnia. W związku 

z wyczerpaniem porządku obrad zamknął posiedzenie Komisji Środowiska i Gospodarki 

Wodnej. 

 

 

 

 

 

Bronisław Karasek 

Przewodniczący 
Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej 

 
Protokół sporządziła  
Ewa Blondzik 


